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前言

　　高等职业教育担负着培养高素质劳动者和专门人才的重要任务。
最近教育部等6部委又提出了加快培养制造业和现代服务业技能型紧缺人才工程的计划，这有助于高
职高专院校彻底打破传统的学科式教育模式，突出职业教育的特点。
积极进行高等职业教育两年制学制改革，是落实上述目标的重要措施。
这就是我们编写《实用交际英语》的依据和出发点。
　　《实用交际英语》是在教育部高职高专教育英语课程教学指导委员会组织编写的推荐教材《新编
实用英语》（New Practical English）的基础上，根据两年制教学时间短、职业指向性强的特点精心设
计、调整编写的。
《实用交际英语》以《高职高专教育英语课程教学基本要求（试行）》（以下简称《基本要求》）为
参照，坚持“实用为主，够用为度，以应用为目的”的大方向，以培养学生的英语应用能力，特别是
实用能力为主旨。
　　《实用交际英语》遵循如下原则：　　1.按照“以社会需求为目标、以就业为导向、以实用为特
点”的科学化的高职高专英语教学体系，进一步严格筛选《基本要求》中的《交际范围表》所规定的
交际主题，在综合培养听、说、读、译、写各项技能的同时，特别注意口语交际能力的训练。
　　2.加强应用文实用阅读能力的培养，满足一线工作人员的实际涉外交际需要。
　　3.将英语应用能力的训练具体体现在对实用英语能力的培养上。
应用能力既指应用语言基本功的能力，更指把这些基本功运用到实际涉外交际中的能力，后者也可称
作“实用能力”。
“应用能力”是“实用能力”的基础，“实用能力”则是“应用能力”的具体体现。
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内容概要

　　《实用交际英语入门教程（2年制》系列教材是在教育部高职高专教育英语课程教学指导委员会
组织编写的推荐教材《新编实用英语》的基础上，根据两年制教学时间短、职业指向性强的特点精心
设计、调整编写的。
本套教材以《高职高专教育英语课程教学基本要求（试行）》为参照，坚持“实用为主，够用为度，
应用为目的”的大方向，强调听、说、读，写、译各项技能的协调发展。
《实用交际英语入门教程》，共10个单元，每个单元都由“说”、“听”、“读”、“关注语法”、
“朗读和朗诵”5个主要部分组成，以听说训练为主，并补充必要的语法知识和朗读技能训练。
此外每个单元还设有一个“乐一乐”部分，为学习者提供了一些有趣的谜语。
书后附有练习答案、参考译文和词汇表。
本书为4色印刷，版式精美，并配有录音带。
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书籍目录

1 GREETINGS AND INTRODUCTIONSSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ
Maintaining a Sharp EyeMe and My Home VillageSection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud
and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun2 FAMILY MEMBERS AND RELATIVESSection Ⅰ Talking Face to
FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeMy FamilySection Ⅳ Minding Your
GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun3 INTERESTS AND
HOBBIESSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeMy
Hobbies and InterestsSection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having
a Little Fun4 HOLIDAYS AND ENTERTAINMENTSSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All
EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeMy First Valentines DaySection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ
Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun5 CUSTOMS AND MANNERSSection Ⅰ Talking Face
to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeMy First Dinner in a Chinese HomeSection Ⅳ
Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun6 WRITING
LETTERS AND MAKING PHONE CALLSSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ
Maintaining a Sharp EyeA Letter to a Pen-friendSection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud
and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun7 SHOPPING AND DINING OUTSection Ⅰ Talking Face to
FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeShopping!Section Ⅳ Minding Your
GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun8 HOUSING AND
CLOTHINGSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp
EyeAmerican HousesSection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having
a Little Fun9 BANKING AND MAILINGSection Ⅰ Talking Face to FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ
Maintaining a Sharp EyeMy Bank AccountSection Ⅳ Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and
ReciteSection Ⅵ Having a Little Fun10 SIGHTSEEING AND TRAVELINGSection Ⅰ Talking Face to
FaceSection Ⅱ Being All EarsSection Ⅲ Maintaining a Sharp EyeMy First Arriva/in GuangzhouSection Ⅳ
Minding Your GrammarSection Ⅴ Reading Aloud and ReciteSection Ⅵ Having a Little FunKEY &
TRANSLATIONSNEW WORDS AND EXPRESSIONSVOCABULARYPHRASES
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章节摘录

　　fisherman　　When I am not happy I like playing the guitar. I am particularly interested in singing while I
play. This often makes me forget about my worries. Every time I go to a party, my friends ask me to play for them
and then they all begin to sing and dance to the music. I am sure I can keep this as a hobby all my life. I dont think
anyone can do without music in their life.　　I am also keen on traveling and interested in learning about different
peoples and their customs around the country. But I cannot afford to travel a lot. So now I have a part-time job. I
hope to save enough money to make a trip to Tibet in the summer holidays. There are many other places Id like to
visit. Id like to go to Guangzhou to have a taste of the delicious foods there. Id also like to go to the north in winter
to ski in the snow.　　In my spare time at college I like meeting and making friends. I feel good to have many
friends. We trust each other and give each other help. So you can see I live a busy and active life.
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